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Taliándörö gd község Önkormán yzata Képviselő-testülete
8295. Taliándörögd. Kossuth u.39.

Szám: 1096-1312016.

Jegyzőkönyv

Készült: Taliándörögd község Önkormányzata Képviselő-testiilete 2016. december 5-én (hétfőn)
1 7.00 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásról

Az ülés helye: Közösségi HázTaliándörögd, Kossuth u. 39.

Jelen vannak:
Mohos József
Hoffner Tibor
Stumpf Zoltán
prácser Miklós
Szőrös Áaam

Tanácskozási joggal jelen van:
Takács Lászlőné jegyző
Horváthné Papp Katalin főelőadó

Lakosság részérő|jelen van: 18 ftí

Jegyzőkönywezetőz
szaller zoltáílné ftíelőadó

Mohos József polgármester: köszöntette a jegyzőt, képviselőket, a lakosság részérőlmegjelenteket.
Megállapította, hogy a megválasztott 5 kepviselő jelen van, a testiilet hatfuozatképes. Kérte a
képviselőket, hogy a meghívóban szereplő napirendi pont tárgyalásáva| értsenek egyet, azt fogadják
el.

A képviselő-testiilet határozathozatal néllől, egyhangúlag, 5 igen szavazattal elfogadta az alábbí:

NAPIRENDET: I.1Beszímo|ő az önkormányzat éves gazdálkodásáról, fontosabb intézkedésekről

Előadó: Mohos József polgármester
1. Napirend

Mohos József polgármester: az idei év munkájáról tájékoztattaa jelenlévőket.
A tavalyi évben több fejlesztési terv elhangzott, anit az idén megprőbált a testiilet megvalósítani, a
következő javítási, felújítási munkrák készültek el: Közösségi Hén és a Dörögdi Durmoló
tetőszerkezetének javitása, Nyugdíjasklub festése, jarőIapozása, a Magyar Közútkezelő e|őirása
alapján a településen 13 db közlekedési tábla került kihelyezésre, az ővodánál akanyarba egy
parabolattikör felszerelése történt meg. A közmunka program keretében lehetőség volt egy önjáró
fiínyíró traktor vásárlására 750 e.Ft értékben. Megtörtént az ővoda kedtésének átépítése, fenyőfa
kivágása, nylászárőinak cseréje, festés 650 e.Ft összegben. A Bem, Erdőalla, Tarcsay, Kiss J. utcák
aszfaltozása a felső buszmegáll őnáI a járda felújítása is elkészült 18 millió Ft értékben.
Ajövő évi tervek között szerepel az ővoda előtti rész parkosítása, a buszmegálló és a kereszt közötti
rész aszfaltozása, rendbe tétele, a,,Birkás-héa"-náI lévő terület teljes egészében történő rendezése,
amit már elkezdtek a közmunkások, a kitermelt fát arászorulóknak adja azönkormányzat.
Az önkormányzatnak a következő bevételei voltak:

polgármester
alpolgármester
képviselő
képviselő
képviselő
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- Közösségi Ház terembérlet 305 e.Ft, irodabérlet, lakbér,
- Művészetek Völgye támogatás 1.288 e.Ft,
- Dörögdi Durmoló szállásdíj 1.621 e,Ft. A szálláshelyet nem csak a fesztivál ideje alatt veszik
igénybe, hanem eskiivők, barátí találkozók, iskolai kirándulások alkalmával is, a szállás kiadását
Bati Edit koordinálja önkéntes munkában.

Községgazdálkodás:

Az önkormányzatnak május óta új dolgozója van, Dombi Károly helyett Németh Ernő település
karbantartó munkakörben látja el a feladatát és a közmunkásokat is iránytja. A temető, közterületek,
önkormányzati intézmények takadtása, karbantartása, frínyírás, ebéd szállítás az idősek részére,
hivatali levelek, szórólapok lakosság részére történő eljuttatása, rendezvények előkészítésében
közreműködés. Ebben az évben átlagosan 10 ftit alkalmaztak közmunkában és volt két diákmunkás
egy hónapig.

Szociális ellátások:

A támogatási rendszer változása miatt kevesebben jogosultak támogatásra, több embernek sikerült
elhelyezkedni a munkaerőpiacon, ezért ís kérnek kevesebben pénzbeli segítsóget. Az önkormányzat
a következő szociális ellátásokat biztosítja az arra rászorulóknak: 14 ftí lakhatási támogatás, 3 ftí
győgyszertámogatás, 20 alkalommal rendkívüli települési támogatás, 3 ftí részere gyermek születési
támogatása, 2 főnek első lakáshoz jutók ttámogatása, méltányossági ápolási díjban 4 fcí részesül,
rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre 22 gyermek jogosult, akik évi két alkalommal kapnak
Erzsébet utalványt, gyermekek tanulmányainak támogatás(han eddig 27 fő részesült, a szociális
űzlfa pá|yínaton 42 m3 fát 29 családnak adtak, támogatják a gyermekek tanulmányait is, 1 ftí
részesül Arany János tehetséggondozó program keretében támogatásban és a Bursa Hungarica
Felsőoktatási önkormányzatí ösztöndíj program keretében 1 tanulót támogatnak, ami a következő
szeptemb ert ő| v árhatő an 5 főre emelkedik.

közművelődés:

A Közössé gL Ház a település rendezvényeinek kiállításainak helyszíne, ebben az évben is
megrendezésre került a borverseny, március 15-i ünnepi műsor és fáklyás felvonulás a Baksa hegyre,
szüreti felvonulás, Márton nap, Művészetek Völgye fesztivál, volt szavalóverseny gyerekeknek,

iskolai farsang, Szent Iván éji tizugrás, bínyásznapi megemlékezés, hazi épitésű járgányok

taláIkozőja, idősek napja, ami a karácsony előtti adventi várakozással összekapcsolódik, akkor
gyujtjuk meg M adventi koszorún az e|ső gyertyát. A tapolcai amatőt festők munkáinak kiállítása
volt, nagyon szép alkotásokat mutattak be,

Civil szervezetek,.

A településen a következő szervezetek működnek: Taliándörögd-Halimba Sportegyesület,
Taliándörögd Polgárőr Egyesület, Tűzoltő Egyesület, akík pályázatot nyújtottak be, támogatásban
részesültek. Nem bejegyzett civil szervezet a Nyugdíjasklub és a Nőszövetség, akik a legaktívabbak,
minden renőezvényenrészt vesznek, segítenek, köszönet az egész éves munkájukért.

Óvoda:

Az elmúlt testtileti ülésen döntött a testtilet és a szülők kérése alapján az ővoda a Kerekerdő Óvoda
nevet kapta, a dolgozók létszáma4 ftí, ebből: 2 óvodapedagógus, 1 dajka és 1 konyhai dolgozó van.
IJtaző logopédus tart heti 2 őrában foglalkozást. A tavaszi felévben 26 gyerek volt, szeptanbertőI a

létszím 16 fcíre csökkent, közülük ketten jámak más településről. Az óvodában is megtartották a
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hagyományos ünnepeket: farsang, húsvét, gyereknap, voltak úszás oktatáson, meseelőadást
nézhettek meg, köszöntötték az édesanyákat, nagymamákat, ballagás volt, kirándultak Salfoldre, az
Óvoda nyáron 4hétigvo|t záwa, a szülők segítségével udvari játékok bővítését tervezik, szerepeltek
az i dő s ek nap j án, j átszőházat tartották az adv enti készül ő d és j egyéb en.

Igazgatás:

Ebben az évben 11 ülést tartott a testiilet,45 hatétrozatot hozott,5 rendeletet alkotott. A
Monostorapáti Közös Önkormányzati Hivatal Taliándörögdi kirendeltségén Horváthné Papp Katalin
és Szaller Zolténné dolgozik, intézi a lakosság ügyeit. Megköszönte a hivatali dolgozók és a jegyző
asszony munkáját, tiszteletdíjas polgármesterként a hivatali dolgozók nélkül nem tudná a munkáját
elvégezni, mert pályéuatok beadása esetén is hiába biz meg a testtilet hivatalos páIyázatírő céget, az
adatokat a hivatali dolgozók szolgá|tatják.
Ebben az évben is több pályazatot adott be az önkormányzat, volt olyan, ami támogatásban
részesült, volt elutasított és van még olyan beadott pályázat, aminek az elbirálása nem történt meg.
- önkormányzati fejlesztések a belterületi utak felújítására, ez forráshiány miatt elutasított
- Erdekeltségnövelő páIyazat a Közösségi Ház nyílászárőínak cseréjére, elTe a megítélt támogatás
az összes költsége I0 oÁ-a lett volna, ezért a támogatási összeget az önkormányzat nem fogadta el.
- TOP páIyázat keretében az egészsé,gugyi alapellátás fejlesztés keretében Kapolcs településsel
közösen Taliándörögd az orvosi rendelő felújításra, Kapolcs a védőnői szolgáIat ktalakitáséra, a
M egyei Önko rmányz ato n kere sz túl p ity íuott, az elbir ál ás fo l yamatb an van.
- TOP páIyázat keretében napelem-park kialakítása Nagyvázsony, Kapolcs, Vigántpetend, Pula,
Monostorapáti településsekkel konzorciumban.
- Szociális tűzifa program keretében 42 m3 fa vásárlásához kaptunk támogatást, ahol az
önkormányzatnak saját erőként kell biztosítant azÁPa es a fuvardíj összegét.
- TOP pályázat a turizmus fejlesztésre Kapolcs, Monostorapáti, Yigántpetend településekkel
közösen.
- az adósságkonszolidációban nem részesült települések támogatására beltenileti utak felújítására 10
millió Ft-ot kapott az önkormányzat.

Ajövő évi tervek között a következő felújítások szerepelnek:
- belterületi utak felújítására nyert pályázati pénzből szeretnénk az Erdőalja utca felső részét, Béke
utcát, Toldi utcát, Kossuth-Bem-Somogyi B. utca csomópontj át a kereszt környékén az óvodai
buszmegáll őnál lév ő ter et aszfaltozni
- KözösségiHáznyilászáróinak cseréje, bízunk megfelelő pá|yázati lehetőségben.
- Nép ftíiskola létr eho zása.
Megkérte Hoffrrer Tibort tájékoztassa erről a jelenlévőket.

Hoffner Tibor alpolgármester: a Népftíiskola létrehozására van egy pályázati lehetőség,
megkeresték Őket, hogy ennek a rcÖSZI (Közép-dunántúli Szövetség az Iflűságért) is legyen a
részese. A Kárpát medencében élő határon tuli magyarokat összefo gő szerueződés lenne ez, cél a
hagyományok ápolása, megőrzése. Iarási szinteket szeretnének kialakítani 40-50 település
bevonásával. Eredetileg a jelenlegi épület bővítését szerették volna elTe a célra, de az alkalmatlan,
ezért egy új épület épülne az iskola, lőtér melletti területen, az épiJ.let 700 m2 nagyságú lenne,
oktatási, kulturális feladatok ellátására. Ifiúsági Népftíiskola felépítése a céI, ami nagy munka és
kihívás sz ámukra. Ki emelt kormányzati b eruhéaás.

Mohos József polgármester: megköszönte atájékoztatást és kérte a jelenlévőkhozzászőIását.

Inhoff Zo|tán: megköszönte az önkormányzat támogatását, a nyugdíjas klubban történt járőIapozás
és meszelés megvalósításíhan a segítséget.
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Mohos József polgármester: a nyugdíjasok megérdemlik a támogatást, a településen ők az a
szarvezet, akik nagyon aktívak, részt vesznek a rendezvényeken, lehet rájuk számitani.

Kovács József: az esetleges baleset megelőzése érdekében javasolta, hogy az önkormányzat az
óvoda és a Közösségi Ház- Klastrom Kocsma között építsen kí járdát,50-80 cm szélességben elég
lenne kialakítani. A gyerekek ebédelni mennek, jön a tél, ha leesik ahő, ahótoló azut széIére tolja a
havat, a gyerekek a hókupac tetején mennek az űton, ami balesetveszélyes. Abban az időben amikor
ebédelni mennek nagy forgalom van az úton. Már megszámolta, hogy naponta 100-150 autó
(személykocsi, busz, teherautó) elmegy a f<íúton és abban az iőőben is nagy forgalom van, amikor a
gyerekek ebédelni jönnek és mennek vissza az iskolába.

Gyulavics Imre: a temetőben vannak olyan nagy kruspán bokrok, amit valamilyen hernyó
megtámadott, megrágta és elszáradt, azokat ki kellene vágni, mert nagyon csúnyák. Osszel az utolsó
flínyíráskor rendbe lehetne tenri az olyan elhanyagolt sírokat is, amiket év közben nem gondoz
senki, mert azok is nagyon csúnyák.

Mohos József polgármester: megköszönte Kovács Jőzsef hozzászőIását, a páIyánati lehetőségeket
folyamatosan figyeli a testület, ha lesz ilyen lehetőség akkor megpróbálnakpáIyázni, szükség lenne
a járdára.

Megköszönte Gyulavics Imre felvetését, azt tolmácsolja Németh Emőnek és erre figyelnek majd a
dolgozók. Látta a temetőben lévő bokrokat, amiket valamilyen kártevő, vagy betegség megfertőzött,
az okozta az elszáradásukat, ami máshol, más településeken is előfordult, rendbe teszik majd
tavasszal.

Vers Lászlőz ,,az utca nem parkoló hely'', a hótoló nem tudja rendesen eltolni ahavat az utcáú<on,

aholr az út szélén állnak meg kocsival.

Mohos József polgármester: mindenkinek a saját érdeke, hogy tiszta legyen előtte azutca, erre az
önkormányzat nem tud hatni, megkérheti, hogy ne ott álljon meg, de mást nem tud tenni.
Az önkormányzatjövő évi tervei között szerepel egy új traktor beszerzése, erce pályázatot szeretne
beadni a testiilet Kapolcs és Vigántpetend településekkel, konzorciumban, lehet pá|yázni, űgy
nagyobb esély van atámogatásra. A mostani traktor már 40 éves, nagyon kellene helyette egy újabb
gép, amihez különböző tartozékokat: hótoló, pótkocsi, rézsű kasza- lehetne vásárolni sikeres
pályíaat esetén, a maximális támogatási összeg 20 millió Ft.

Mohos Béla: a Bem utca aszfa|tozása elkészült, az űt melletti kavicsot az eső lehordta a Somogyi
Béla utcába, történt-e markártffités a kivite|ező részéről az önkormanyzát fe|é?

Mohos József polgármester: megkérdezte a kivitelezőt, azt mondták ez a technológia, mostanában
máshol is így csinálják megazút szólét.

Mohos Béla: a lehordott murva míatt azút széle kiszámíthat at|an,hakét autó egymást kerüli, akkor
az aszfaltcsíkon megy, ezzellehet-e valamit csinálni?
Az óvodában és a Közösségi Házban fiítés korszenísítés órdekében néhány éve új kazánok lettek
beépítve, ezze| egyitt vásarolt az önkormányzat egy ágapÁtő gépet, amit nem használ az
önkormányzat, mi az oka ennek?

Mohos József polgármester: nem hatékony, nem szabad használni egy délelőtt egy traktor
pótkocsira való apdtékot lehet vele előállítani, csak a nagyon vékony ágakat és a szőlővesszőt lehet
vele összevágni. Ha valakinek szüksége vanrá, otthoni használatra odaadja az önkormányzat, csak
az územeltetéshez szükséges územanyagot kell biztosítani hozzá. Az óvodában most gánflíés van) a
Közösségi Hínban|évőkazánban pedig nagyon gazdaságsalan az apdtékkal történő fiítés.
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Megköszönte ahozzászólásokat, arészvételt, év közben is vrárja a javaslatokat, ötleteket. Amit az
önkormányz at any agi lehető sé ge en ged, azt igy ekszenek megval ó sítani.

Más napirend nem volt. Mohos József polgármester megköszönte a részvételt és a közmeghallgatást
I7 &a 50 perckor bezárta.

K. m. f.

, --f( -\ C+\
TakácsLász[ahe J

jegyző


